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03 κοινωνία

«Η χριστιανική αγάπη δεν κάνει 
διακρίσεις»
 

Όταν ο Αναστάσιος έφτασε 

στην Αλβανία το καλοκαίρι 

του 1991 βρήκε χαλάσματα 

στη θέση των ναών, πείνα και 

εξαθλίωση να βολοδέρνουν τη 

χώρα, κύματα μεταναστών να 

περνούν τα σύνορα. Το κράτος 

που διαδέχτηκε τη δικτατορία 

συντήρησε σημαντικές πτυχές 

της απέναντι σε στοιχεία που 

θεώρησε ιδιαίτερα εχθρικά. 

Έτσι, ο Αναστάσιος από την 

πρώτη στιγμή δέχτηκε επιθέ-

σεις, παρόλο που απάντησε 

σε δημοσιογράφους που του 

έκαναν την αφελή(;) ερώτηση 

αν θα είναι «νέος Παπαφλέσ-

σας», ότι έχει ως πρότυπο τον 

Καποδίστρια – και χαμογελώ-

ντας πρόσθεσε πως ελπίζει να 

μην έχει το τέλος του.

Φωτογραφικά νομοσχέδια για 

την απομάκρυνση «ξένων» 

επικεφαλής θρησκευτικών 

κοινοτήτων δεν πέρασαν, 

όπως και το σχέδιο Συντάγμα-

τος του 1994, που απαιτούσε 

«οι αρχηγοί των θρησκευτικών 

Κοινοτήτων πρέπει να είναι 

Αλβανοί υπήκοοι, γεννημένοι 

στην Αλβανία και με μόνιμη 

διαμονή σ’ αυτήν τα τελευταία 

20 έτη»[1]. Ο τότε πρόεδρος 

Σαλί Μπερίσα δήλωνε ότι ο 

Αρχιεπίσκοπος Αναστάσιος 

«ενδέχεται να εξαναγκασθεί 

να εγκαταλείψει την Αλβανία 

την επαύριον της έγκρισης του 

Συντάγματος». Τελικά, αυτό 

το σχέδιο Συντάγματος απορ-

ρίφθηκε με ποσοστό 54%.

Γιατί τόσο μίσος για τον Ανα-

στάσιο, του οποίου το έργο δεν 

άφηνε την παραμικρή υπόνοια 

για θρησκευτικές ή εθνικές δι-

ακρίσεις; Τα έργα υποδομής 

που χρηματοδοτήθηκαν με την 

εγγύηση του Αναστασίου, τα οι-

κοτροφεία στα οποία τα παιδιά 

ζουν, σιτίζονται και μαθαίνουν 

γράμματα και τέχνες, τα κέ-

ντρα νεότητας, τα γηροκομεία, 

οι ξενώνες, τα συσσίτια, οι 

εκπαιδευτικές δομές όλων 

των βαθμίδων, τα ιατρικά 

κέντρα, οι φιλανθρωπικές 

αποστολές για τρόφιμα σε όλη 

την Αλβανία, απέβλεπαν μόνο 

στον άνθρωπο και στην ανάγκη 

του. Ο Αναστάσιος καθιέρωσε 

τον διαθρησκευτικό διάλογο, 

και στην επίθεση του ΝΑΤΟ 

κατά της Γιουγκοσλαβίας, το 

1999, βοήθησε δεκάδες χιλιάδες 

Κοσοβάρους πρόσφυγες. Γιατί 

συνεχίζονται οι κατηγορίες για 

«ελληνική» Εκκλησία; Διότι δί-

πλα στις παραπάνω φροντίδες 

για ανθρώπους, ανεξαρτήτως 

πίστης ή εθνότητας, ήταν κι οι 

διπλά καταπιεσμένοι Έλληνες, 

κι ακόμα περισσότερο οι αλ-

λόφωνοι, οι οποίοι έβρισκαν 

στη γλώσσα της λειτουργίας και 

στο οικουμενικό πρόταγμα του 

Αναστασίου έναν προστάτη.

«Οι θρησκείες δεν πρέπει να 
ρίχνουν λάδι στη φωτιά του 
πολέμου»

Άδηλο είναι το μέλλον της Ορθο-

δόξου Εκκλησίας της Αλβανίας, 

ειδικά μετά την επίθεση που 

δέχτηκε ο Αναστάσιος από το 

Οικουμενικό Πατριαρχείο με 

προσβολές από το Φανάρι[2] 

και με τον εκδικητικό διορισμό 

του σχισματικού ιερέα Κόγια 

από τον Πατριάρχη Βαρθο-

λομαίο ως υπεύθυνου για 

τους Ορθόδοξους Αλβανούς 

των ΗΠΑ[3]. Ο Αναστάσιος 

κατηγορήθηκε επειδή παρε-

νέβη εναντίον της επίδοσης 

του τόμου Αυτοκεφάλου στην 

Εκκλησία της Ουκρανίας, που 

ενέτεινε στις παραμονές του 

πολέμου την προετοιμασία 

του. Άραγε καλλιεργείται το 

έδαφος για τη μετατροπή της 

Εκκλησίας σε «αλβανική», προς 

χάριν της «σωστής» πλευράς; 

Τι θα συμβεί, πρώτον, με τη 

γλώσσα της θείας λειτουργίας, 

για την οποία δεν ρωτιούνται 

να απαντήσουν ελεύθερα οι 

πιστοί ανεξαρτήτως γλώσσας 

ή διαλέκτου στις ενορίες; 

Δεύτερον, τι θα γίνει με την 

κατασχεμένη εκκλησιαστική 

περιουσία και τη διαχείριση 

του υπάρχοντος έργου; Τρί-

τον, θα συνεχιστεί η έλλειψη 

διακρίσεων που καθιέρωσε ο 

Αναστάσιος; Το ελληνικό στοι-

χείο είναι ο ευάλωτος κρίκος, 

γεγονός που επιβεβαιώνεται 

από την κλιμάκωση πιέσεων 

που (διαχρονικά) ασκούνταν 

στον Αναστάσιο την τελευταία 

δεκαετία… 

1] Αυτή η διαβόητη παράγραφος 

4 του άρθρου 7 ξεπερνούσε 

και τις διατάξεις των πρώτων 

χρόνων της δικτατορίας.

[2] «Ο Αλβανίας Αναστάσιος στη 

χοάνη του “ρωσικού κόσμου”» 

(ιστοσελίδα «Φως Φαναρίου», 

fosfanariou.gr, 11/8/2023).

[3] «Το Οικουμενικό Πατριαρχείο 

ακόλουθος του ΝΑΤΟ» (φύλλο 

646) και «Ο ΝΑΤΟϊκός Πατρι-

άρχης και η αγάπη του για το 

Κόσοβο» (φύλλο 648).

Κοίμηση του Αναστασίου

 ❚ Γράφει ο:  Κώστας Γκιώνης

Θίασος υπό κατάρρευση

Όλο και περισσότερο σφίγγει ο κλοιός γύρω από την 

κυβέρνηση και τον επιχειρηματία που αυτή καλύπτει στο 

θέμα της μαζικής δολοφονίας των Τεμπών. Οι συνήθεις 

υποστηρικτές-αναχώματα σκίζουν τα ιμάτιά τους, αλλά 

η υπόθεση φαίνεται να τους έχει ξεφύγει – παρόλο που 

ο συρφετός των εξώγαμων του Γκαίμπελς με άγριο και 

φασιστικό τρόπο πέφτει να ξεσκίσει και να κατασπαράξει 

χαροκαμένους γονείς, που το μόνο που προσπαθούν 

είναι να δικαιώσουν τη μνήμη των νεκρών παιδιών τους.

Αρχίζει να γίνεται αντιληπτό και στον πιο αδαή ότι 

αυτόν-αυτούς που θέλουν να καλύψουν είναι πάρα 

πολύ ψηλά, διαφορετικά θα είχαν βγάλει το σκασμό, 

τουλάχιστον. Στην υπηρεσία ανώνυμα κακοπληρωμέ-

να τρολάκια της κακιάς και της ολέθριας συμφοράς, 

επιπέδου τρας-τιβι. Ένα από αυτά, που έχει επωνυμία 

γνωστού αγχολυτικού-ηρεμιστικού χαπιού (που μάλ-

λον όσα και να πίνει δεν του κάνουν τίποτα, απ’ ό,τι 

φαίνεται) γράφει:

«Μέσα στα γέλια το Μαράκι σήμερα.

Αλήθεια, ο γιος της και αδελφός της Μάρθης, πού ήταν;

Α, δεν ήταν…»

Σε άλλη ανάρτηση ανεβάζει τη μητέρα να γελά (από μια 

κομμένη φωτογραφία με την κόρη της όσο ζούσε…) 

και γράφει: 

«Το κτύπησε το μποτοξάκι και το filler στα χείλη πριν 

πάρει σβάρνα τα κανάλια και τις ευρώπες. Καλά έκανε 

φυσικά, τη χρειαζόταν μια ανανέωση». 

Τον σιγοντάρει ο γνωστός γυρολόγος ραδιοφωνατζής, 

ο όπου βρίσκω τρουπώνω, εμετικός όπως πάντα, που 

μίλησε για την «Χαροκαμένη Ξανθή Αγαπημένη Μο-

ντέλα»… 

Ο υπουργός με τη φωνή-κατσαριδοκτόνο, με τη γνωστή 

αλαζονεία που τον διακατέχει γνωρίζοντας ότι απέναντί 

του έχει τους γνωστούς αργυρώνητους τσανακογλείφτες 

δημοσιοκάφρους, επιδίδεται σε ρεσιτάλ χυδαιότητας 

εναντίον της «συμμορίας της μιζέριας», όπως αποκαλεί 

όλους εμάς που αντιδρούμε στις θανατοπολιτικές της 

κυβέρνησής του. Είναι ο ίδιος που είπε ότι «αν λέγαμε 

ότι υπάρχει πρόβλημα ασφάλειας στα τρένα, δεν θα 

ανέβαινε κανένας» – κακούργημα από μόνο του…  

Ο «Δικαιοσύνης» είπε ότι στη συγκέντρωση ο πολύς 

κόσμος πήγε με το ερώτημα «τι γίνεται ρε παιδιά;». Είναι 

ο ίδιος που έλεγε «πήραμε τα χώματα και τα πήγαμε λίγο 

πάρα πέρα». Το πάρα ή το πέρα είναι 8-9 χιλιόμετρα…  

Όλη αυτή η πρεμούρα των εκδοροσφαγέων προσω-

πικοτήτων δεν θα είχε συμβεί αν ο ειδικός πραγμα-

τογνώμονας των συγγενών Βασίλης Κοκοτσάκης δεν 

τους είχε ξεβρακώσει πλήρως με τα επιστημονικά του 

αποτελέσματα, αποδεικνύοντας αυτό που βλέπαμε όλοι 

από την αρχή: ένα τεράστιο έγκλημα και μια άνευ προ-

ηγουμένων βιομηχανία συγκάλυψης των εγκληματιών. 

Μ’ αυτά και μ’ αυτά αναγκάστηκε ο πρωθυπουργός να 

βγει σε συνέντευξη, σ’ ένα σόου κακοπαιγμένο, υποκρι-

νόμενος έναν άνθρωπο που δεν φταίει σε τίποτα – ό,τι 

κι αν είπε του τα είχαν πει άλλοι, κι ο εφέτης ανακριτής 

θα κάνει τη δουλειά του. Οι επικοινωνιολόγοι κατάφε-

ραν να του κατεβάσουν λιγάκι το αλαζονικό φρύδι και 

την έπαρση – αλλά λιγάκι. Τι να σου κάνουν κι αυτοί; 

Θαύματα δεν γίνονται στις μέρες μας.

 ❚ του Γιώργου 

Κυριακού

Οι απ’ έκει
Για την Ελληνική 

Μειονότητα 
στην Αλβανία

Αρχή του τέλους ή συνέχεια του έργου του;

Τ ο άρθρο του κ. Βασίλη Νέδου στην εφημε-

ρίδα Καθημερινή με τίτλο «Παράθυρο συ-

νεννόησης με τα Τίρανα» (27/1/2025) αναφέρει 

για το ζήτημα του εθνικού αυτοπροσδιορισμού 

στην Αλβανία ότι «για πρώτη φορά δεν απαιτείται 

από τον αιτούντα να προσκομίσει ληξιαρχικά έγ-

γραφα». Ο ισχυρισμός αυτός δεν ανταποκρίνεται 

στο περιεχόμενο του εφαρμοστικού νόμου της 

Δημοκρατίας της Αλβανίας που δημοσιεύτηκε, 

όπως αναφέρει η Καθημερινή, σε ΦΕΚ στις 27 

και στις 30 Δεκεμβρίου, επί του Ν. 96/2017 «Για 

την προστασία των εθνικών μειονοτήτων στη 

Δημοκρατία της Αλβανίας». Οι μεταφρασμένες 

υπουργικές αποφάσεις, τις οποίες υπέγραψε ο 

Αλβανός πρωθυπουργός στις 26/12/2024, ανα-

φέρονται ρητά –τουλάχιστον– στην προσκόμιση 

στοιχείων από ληξιαρχικά έγγραφα[1]. 

Το ίδιο άρθρο της Καθημερινής, που καλλιεργεί 

το επιθυμητό κλίμα για τους εγκεφάλους του ελ-

λαδικού Υπουργείου Εξωτερικών, αναφέρει ότι «η 

Αθήνα βρισκόταν σε επαφή με τους εκπροσώπους 

της Εθνικής Ελληνικής Μειονότητας καθ’ όλη τη 

διάρκεια των παρασκηνιακών διαβουλεύσεων για 

την υιοθέτηση των εφαρμοστικών νόμων, η οποία 

και συμφώνησε ότι με τον τρόπο αυτό εξασφαλί-

ζεται ένα από τα πιο σημαντικά και πάγια δικαιώ-

ματα της Εθνικής Ελληνικής Μειονότητας»… Είναι 

άκρως ανησυχητική αυτή η εξέλιξη, που αφορά 

στο μέλλον της Μειονότητας, και στην οποία εί-

χαμε αναφερθεί σε προηγούμενο φύλλο[2]. Θα 

δούμε άραγε να πέφτει κι άλλο ένα φύλλο συκής;

[1] Βλ. τη μετάφραση των 3 υπουργικών αποφάσεων 

και την ανάλυση του εφαρμοστικού νόμου στο 

μπλογκ της Πρωτοβουλίας «Οι απ’ Έδω» 

(oiapedw.blogspot.com).

[2] «Η νέα εκτροπή του Ράμα: Θα περάσει;» 

(φύλλο 714).

Αλβανικά έκτροπα και ελλαδικά ψεύδη


